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Víte, práce kolika lidí, se skrývá v Rychvaldském chlebì?  Zajímá vás kolik tun chleba se v Rychvaldské pekárnì upeèe mìsíènì? Víte kam až se tento chléb vyváží? 

Napadlo vás nìkdy, co všechno tomu pøedchází a kolik lidí je potøeba, abychom se doma 
zakousli do oblíbeného, voòavého, mìkkouèkého a vždy èerstvouèkého rychvaldského 
chleba? Pro odpovìï jsme si zašli pøímo do pekárny a pokusili se popozvednout pomyslnou 
oponu Rychvaldské pekárny… V provonìných prostorách nás pøivítaly osoby 
nejpovolanìjší - jednatelé firmy Karin Pelikánová a František Legerski. Nutno dodat, že 
tøetím spoleèníkem této úspìšné pekárny je i maminka Karin, Alena Pelikánová. 

František LEGERSKI:
"Byla to náhoda, nebo 

možná osud. Dvacet let jsem se 
spoustou lidí vystupoval z 
autobusu na zastávce Dìlnický 
dùm - "u kina".  Vzal jsem pro-
to na poèátku devadesátých let 
do nájmu protìjší potraviny a 
zaèal podnikat. Zaèala "éra" 
baget a všichni je chtìli 
prodávat s vidinou brzkého 
zbohatnutí. Po nìjaké dobì 
ukonèilo svou èinnost rych-
valdské kino a jeho prostory se 
uvolnily. Já jsem nabídl tehdej-
šímu starostovi panu Urbán-
kovi, že bych z kina udìlal 
pekárnu. Odborníci øíkali, že 

èeský èlovìk nebude dlouho na 
bagetách, že potøebuje kvalitní 
chléb.

Zaèínali jsme pomalouèku. 
V roce 1992 jsme nejdøíve 
rozjeli jednu pec, o nìco 
pozdìji druhou a nakonec i 
tøetí. Nejúsmìvnìjší na našich 
zaèátcích bylo, že týden pøed 
spuštìním jsme ještì nemìli 

ZAÈÁTKY
pekaøe. Pøítel nám nakonec 
doporuèil paní Kotasovou ze 
Zimného dolu, která nás 
nauèila péct chleba. A je 
vidìt, že dobøe."

Kolik lidí 
v pekárnì pracuje?

Karin PELIKÁNOVÁ:
"Jsme tady vlastnì tøi 

spoleèníci a ètyøicet pìt za-
mìstnancù. Protože nám 
záleží na zákazníkovi, musí 
nám záležet i na zamìst-
nancích. Musíme tady táh-
nout všichni za jeden 

provaz.“ "Zaèátky byly o-
pravdu tìžké," dodává Fran-
tišek Legerski, „chléb jsme si 
rozváželi sami, pak se šlo k 
peci a poté nás èekalo pa-
pírování v podobì dodacích 
listù a podobnì. Jak šel èas, 
tak stoupal i odbyt a my jsme 
pøijímali nové lidi."

CHLÉB NÁŠ VEZDEJŠÍ DEJ NÁM DNES...

V èem vlastnì vìzí 
kvalita vašeho 

chleba? 
František LEGERSKI:
"Mnoho lidí si myslí, že je to v 
receptuøe, ale tak tomu není. 
Kouzlo dobré chuti a kvality 
našeho chleba tkví hlavnì v 
práci, a to myslím doslova. 
Kdysi jsme zkoušeli ulehèit 
práci zamìstnancùm a 
nakoupili technologie v 
podobì dìlièek tìsta, nebo 
vykulovaèky. Praxe ukázala, 
že tyto stroje sice pomáhaly, 
a le  tìs to  bylo  takové  
utluèené, prostì to nebylo 

ono. Vrátili jsme se k ruèní 
práci. Dnes tìsto opìt dìlíme 
ruènì a samozøejmì, že jej i 
ruènì válíme. A výsledek? 
Podívejte se ven, máme 
problém, aby auta našich 
zákazníkù mìla kde za-
parkovat. Samozøejmì, že 
hlavní podíl na kvalitì tìsta 
má  kvásek, který vyrábíme 
èistì na pøírodní bázi. To 
znamená - žádná chemie."

Kolik kilogramù, 
nebo spíše tun èiní 

vaše mìsíèní 
produkce?

Karin PELIKÁNOVÁ: 
"Mìsíènì zpracujeme zhruba 
80 tun mouky a produkce 
našich chlebù se pohybuje 

kolem 120 tun, což zhruba 
pøedstavuje kolem 160 tisíc 
kusù chleba. Toto èíslo se 
odvíjí od gramáže chleba. 
Pøevážnì peèeme chléb, 
který váží 900 gramù, ale na 
zakázku upeèeme i chléb 
pìtikilový. " 

Kolik prodejen 
zásobujete?

Karin PELIKÁNOVÁ: 

"V souèasné dobì záso-
bujeme více než 280 pro-
dejen ve zdejším regionu, ale 
i v Ostravì, Frýdlantu, Ja-
blunkovì a v Novém Jièínì, a 
máme také sí� vlastních 
prodejen. Jezdíme devíti 
auty, po regionu se øidièi 
musí otoèit i nìkolikrát. Lidé 
náš chleba mají rádi, kupují 

jej a my je nesmíme zklamat. 
To je náš základní cíl."

Dnes to ale není 
jen o rychvaldském 

chlebu...
František LEGERSKI: 

"Kromì Rychvaldského chle-
ba nabízíme našim zákaz-
níkùm široký sortiment 
chleba. Velkou oblibu si 
získal napøíklad chléb s 
názvem Sluníèko. V nabídce 
máme kolem deseti druhù 
rùzných chlebù, vèetnì 
èesnekové placky èi chlebo-
veky. Na Rychvaldský chléb 
máme ochrannou známku, 
stejnì jako na Sluníèko, kde 
máme na patentovém úøadì 
chránìnou i recepturu."

Lutyòský chleba je 
od konkurence?
František LEGERSKI : 

"Kdepak, Lutyòský chleba je 
vlastnì ten Rychvaldský – má 
stejnou recepturu i výrobu. 
Našlo se pár lidí, kteøí opo-
novali, že ten èi onen je lepší, 

ale tak tomu není… Tehdejší 
majitel lutyòské pekárny 
skonèil a my jsme si pekárnu 
pronajali a peèeme tam dál. 

V budovì pekárny máme 
firemní prodejnu."

Raritou vaší 
pekárny 

je pìtikilový chléb... 
Karin PELIKÁNOVÁ: 
"Uvažovali jsme jak vy-
hovìt, nebo spíše pomoci tìm 

zákazníkùm, kteøí u nás 
nakupovali tøi, ètyøi ale i pìt 
chlebù na rùzné párty a gri-
lovaèky. Dnes si mohou 

objednat jen jeden - pìtikilový. 
Je to vlastnì Rychvaldský 
chléb, ale vìtší. Zákazníkùm se 
to líbí, jen si ho musí objednat 
alespoò den pøedem."

Co dodat závìrem? Snad 
jen - popøát Rychvaldské 
pekárnì hodnì tun toho 
nejlepšího chleba a ještì více 

spokojených zákazníkù.
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